

الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية
République Algérienne Démocratique et Populaire

Ministère de l'Enseignement Supérieur
et de la Recherche Scientifique
Centre Universitaire AmineElokkal El hadj Moussa
EgAkhamouk- Tamanghasset
Institut Des Sciences Humaines Et Sociales



وزارة التعليم العالي والبحث العلمي
المركز الجامعي أمين العقال الحاج موسى أق
أخموك تامنغست
معهد العلوم الإنسانية والاجتماعية

دعوة للكتابة في الأعداد الرابع والخامس والسادس من:

مجلة إضاءات للعلوم الانسانية والاجتماعية

Invitation to write in the second issue of the journal

EDAAT Journal of Humanities and Social Sciences

إضاءات: مجلة دولية محكمة نصف سنوية متخصصة في الدراسات الانسانية والاجتماعية

EDAAT: An international journal bi-annual specializing in human and social studies

ردم: 7285 - 2661 ISSN

يسعد السيد رئيس تحرير مجلة إضاءات للعلوم الانسانية والاجتماعية أن يدعو جميع الأساتذة والباحثين الجزائريين والعرب والأجانب إلى المساهمة في الأعداد القادمة من المجلة (العدد4، العدد5، العدد6)، والتي ستكون لها في سنة 2020، آملين من الجميع الالتزام بشروط النشر المرفقة بهذا الاعلان.

رئيس تحرير المجلة

Editor of the Journal

Institute of Humanities and Social Sciences
معهد العلوم الانسانية والاجتماعية Dr. Bououchma El hadi. بوشمة الهادي

الهاتف: : Tel البريد الإلكتروني: Mail

illuminationsjournaltam@gmail.com

00213-666600599

قواعد النشر في مجلة إضاءات للعلوم الانسانية والاجتماعية

ص.ب 10034 سرسوف - تامنغست CU.1101 - المحول: 029.30.00.44 هاتف/ فاكس : 86.01.30 (029-213)

EMAIL : contact@cu-tamanrasset.dz

ترحب المجلة بمشاركة الأساتذة والباحثين من كل الجامعات والمراكز البحثية الجزائرية والأجنبية وتقبل للنشر الدراسات والبحوث المتخصصة في القضايا الانسانية والاجتماعية وفقا للقواعد الآتية:

1. أن يتسم البحث بالأصالة النظرية والحدائثة والاسهام العلمي الجاد باللغة الوطنية واللغات الأجنبية، وأن لا يكون قد سبق نشره.

2. أن يكتب على آلة الكمبيوتر بخط TraditionalArabic16 في حالة المقال باللغة العربية وبخط Times 41 New Roman في حالة المقال باللغة الأجنبية ويحمل على قرص مضغوط ومرفق بنسخة ورقية من البحث، أو يرسل مباشرة إلى رئيس تحرير المجلة على البريد الإلكتروني المشار إليه أسفل الصفحة.

3. أن لا يتجاوز عدد الكلمات 8000 كلمة ولا يقل عن 5000 كلمة/ بين 12 إلى أقل من 20 صفحة على الأكثر.

4. أن يرفق البحث بسيرة ذاتية مختصرة لصاحبه.

5. أن يرفق البحث بملخصين أحدهما باللغة العربية والآخر باللغة الانجليزية في حدود 200 كلمة لكل واحد، بالإضافة إلى خمسة كلمات مفتاحية.

6. أن يكتب التهميش وفق أسلوب APA، أي مباشرة بعد الاقتباس أو الاستشهاد أو الإحالة، يكتب بين قوسين (اسم شهرة صاحب النص، والحرف الأول من اسمه الثاني. سنة نشر النص، الصفحة)، مثال (غيرتر، ك. 2002: 56)، ثم في نهاية المقال تكتب قائمة البيبلوغرافيا المعتمدة كاملة ومرتبطة أبجديا وبخط TraditionalArabic 12 ووفق أسلوب APA على النحو التالي:

7. كتاب: اسم شهرة المؤلف، الاسم الثاني. (سنة النشر)، عنوان المؤلف، رقم الطبعة، دار النشر، مكان الطبع.

8. كتاب جماعي: اسم شهرة المؤلف، الاسم الثاني. (سنة النشر)، "عنوان الفصل". من كتاب اسم المنسق، عنوان المؤلف، رقم الطبعة، دار النشر، مكان النشر، حجم صفحات البحث (الإشارة إلى بداية صفحته ونهايتها).

9. مقال: اسم شهرة المؤلف، الاسم الثاني. (سنة النشر)، "عنوان البحث"، اسم المجلة، المؤسسة التي تصدرها، رقم العدد أو المجلد، حجم صفحات البحث (الإشارة إلى بداية صفحته ونهايتها).

10. بحث في أعمال مؤتمر أو ملتقى: اسم شهرة المؤلف، الاسم الثاني. (سنة النشر)، "عنوان البحث"، ورقة عمل مقدمة إلى مؤتمر/ ملتقى اسم ورقم الملتقى، المؤسسة المنظمة، تاريخ ومكان انعقاد.

11. رسالة ماجستير أو دكتوراه: اسم شهرة المؤلف، الاسم الثاني. (السنة الجامعية)، عنوان الرسالة، رسالة الماجستير/ دكتوراه مخطوطة غير منشورة لنيل شهادة الماجستير/ دكتوراه في (التخصص)، الجامعة، الدولة.

12. أن تخضع الأوراق المقترحة للتحكيم العلمي قبل نشرها، وتحفظ المجلة بحقها في ادخال تعديلات أو إرجاعها لأصحابها لإجراء التصحيحات اللازمة، أو رفضها إذا كانت غير منسجمة مع المعايير المنهجية والتقنية المطلوبة.

13. لا ترد البحوث التي تتلقاها المجلة لأصحابها سواء تم نشرها أو لم يتم.

14. كل المراسلات توجه إلى السيد رئيس التحرير على العنوان التالي: illuminationsjournaltam@gmail.com

الدراسات المنشورة في المجلة تعبر عن آراء أصحابها وحدهم ولا تلزم مجلة إضاءات بأي حال.

Rules of publication in the EDAAT Journal of Humanities and Social

Sciences

The journal welcomes the participation of professors and researchers from all Algerian and foreign universities, research centers and accepts the publication of specialized studies and researches on humanitarian and social issues according to the following rules:

1. The research should be characterized by theoretical originality, modernity and serious scientific contribution to the national language and foreign languages, and should not have been published.
2. The article should be written on the computer; if it is written in Arabic, it should in Traditional Arabic font 16 and in Times New Roman font 14 if written in a foreign language; it should be saved on a CD-ROM and printed on a hard copy, or sent directly to the editor of the journal at the e-mail indicated at the bottom of the page.
3. The number of words should not exceed 8000 words and not less than 5000 words / between 12 and less than 20 pages at most.
4. The research should be accompanied by a brief biography of the owner.
5. The research should be accompanied by abstracts, one in Arabic and the other in English, within 200 words per person, in addition to five key words.
6. To write notes according to the APA method, immediately after quotation, citation or reference, write between parentheses (the name of the author of the text and the first letter of his second name, the year of publication of the text, page), e.g. (Geertz, C. 2002: 56) Then, at the end of the article, the list of approved bibliographies is written alphabetically in Traditional Arabic 12 according to the APA method as follows:
7. Book: Author's name, the second name. (Publishing Year), Author's Address, Edition Number, Publishing House, Place of Publication.
8. Collective Book: Author's name, second name. (Publication year), "Title of chapter". From the book, the name of the coordinator, the author's address, the edition number, the publishing house, the place of publication, the number of the search pages (reference to the beginning and end of the pages).
9. Article: Author's name, the second name. (Publication year), "title of research", journal title, institution, number or volume number, number of search pages (reference to the beginning and the end of pages).
10. Research in the work of a conference or forum: the surname of the author, the second name. (Publication year), "title of the research", the paper presented in the conference / forum, name and number of the forum, organization, date and place of the conference.
11. MA or PhD: Author's name, second name. (Undergraduate year), Thesis title, Master's thesis / PhD unpublished manuscript for obtaining a Master's degree / PhD in (specialization), University, State.
12. The proposed papers should be subject to scientific reading board prior to publication.
13. The journal has the right to make amendments or return them to their owners for the necessary corrections or to reject them if they are inconsistent with the required methodological and technical standards.
14. The journal does not return the research to its owners, whether published or not.
15. All correspondence addressed to the Editor-in-Chief at the following address:
illuminationsjournaltam@gmail.com

Studies published in the journal reflect the opinions of the owners alone and do not bind the Illuminations Journal of Humanities and Social Sciences in any way.